
	
	
Referat	til	bestyrelsesmøde	d.	17/11	kl.	16.30	i	Nationalpark	Center	Thy	Vorupør.	
		
Til	stede:	Lene	Holst,	Lisbeth	Pilgaard,	Jytte	Schouw,	Mads	Agerholm,	Peer	Nannestad	Møller,	
Karsten	Thurøe,	Jens	Pedersen,	Sessan	Bentzen,	Cathrine	Lykke	Sørensen	(sekretariatet)	og	
Lone	Lærke	Krog.	
	
Afbud:	Vagn	Kristensen	og	Svend	Aage	Schytte	Pedersen.	
	
	
1:	Godkendelse	af	dagsorden.	OK	
	
2:	Godkendelse	af	referat	fra	bestyrelsesmødet	d	15/9	og	Generalforsamlingen	d.	23/9.	OK.	
	
3:	Konstituering	af	bestyrelsen.	Omdelt.	Vi	fortsætter	som	hidtil	på	de	samme	poster.	Cathrine	
opfordrer	til,	at	vi	opdaterer	vores	telefonnumre	på	NPThy.dk	
	
4:	Nyt	fra	formanden	
Fra	rådsmøde	den	16.9.	Budgetforslag.	Rådsformand	Niels	Vase	refererer	fra	
bestyrelsesmødet:	Naturen	skal	nu	prioriteres	–	fx	korridorer	fra	Ålvand	til	Vangså.		
(Nationalpark	Thys	ledelse	fremhævede,	at	EU’s	De	minimis-regler	gør	det	svært	at	skaffe	
penge	til	projekter	i	staten).	Mads	synes	faktisk,	NP	Thy	når	ganske	meget.	(Der	har	været	
store	anlægsprojekter).	Nationalparkplanen	2022-2028.	Majbrit	K	Nielsen,	golfklubbens	repr.	
I	rådet:	Vi	har	brug	for	evidens	på	forstyrrelse/færdslen	af	naturen.	Bestyrelsen	har	afsat	
midler	til	det.	Naturnationalparker	var	oppe	at	vende.		
24.9.	Frivillig	fredag	–	vi	skulle	have	været	der,	det	blev	aflyst	pga	blæsevejr.	Ugen	efter	kunne	
vi	ikke.		
30.9.	Frivilligudflugt	–	en	rigtig	fin	tur.	(Cathrine:	Stor	ros	fra	mange).	104	var	tilmeldt	–	nok	
10	meldte	fra.		
17.10.	var	infovognen	med	ved	jagt-	og	fiskeridag.	Mia	Riemann	Thomsen	bemandede	den.		
26.	oktober:	57	(heraf	tre	eksterne	fortællere)	deltog	i	afslutning	på	sæsonen	for	Gå	i	Gang	
turene.	Det	foregik	på	Hawgus,	Klitmøller.		
Forleden	har	der	været	afholdt	orienteringsmøde	om	naturnationalparker	for	de	frivillige	i	
Nationalpark	Thy.	Mads:	Mystikken	kommer	ud	af	det.	Almindelige	hegn.	Alm	dyr.	Vi	kan	godt	
leve	med	det.	Der	tales	om	ét	dyr	pr.	10	hektar.	
	
	
5:	Nyt	fra	kassereren.			
Mads	orienterer	i	Svend	Aages	fravær:	Udlæg	vedrørende	grillaften	på	fyret	–	på	vej	til	
Nationalparken.	Nok	5000.	Ellers	god	beholdning.	
	
	



6:	Nyt	fra	aktiviteterne	
Peer:	Fire	ledige	stier.	Rigtig	mange	er	på	venteliste.	Peer	håndplukker.	De	er	solgt.		
Cathrine:	Man	kunne	godt	have	en	vogter	på	Hawblink.	Hjerteforeningen	passer	selv	
hjertestier.	Der	er	nok	40	stivogtere	i	alt.	Peer	har	skrevet	ud	–	bad	om	en	kort	beskrivelse	af	
stien.	Gode	konstruktive	svar.		Bl.a.	”den	er	ikke	for	tøsedrenge”.		
Jens:	Vi	har	lukket	og	slukket	i	Lodbjerg.	Afslutning	for	håndværkergruppen.	Ryddet	op.	Der	
skal	også	være	afslutning	for	formidlere	og	kaffestue.	Det	har	været	et	rigtig	godt	år.	Rigtig	
mange	folk.	Folk	har	været	tilfredse.	Kun	én	lukkedag.	Der	skal	laves	et	formidlingshæfte	om	
Lodbjerg.	Gateway	til	Lodbjerg	Fyr.	(Nok	300.000	kr.)	Styregruppemøde	på	onsdag.	
(Kommunen	og	naturstyrelsen	med).		
Karsten:	Købte	en	bog	i	et	antikvariat:	Verdenskrigen	i	Lyngby.	Tilflytningen.	Karsten	havde	
den	allerede.	Nu	diskuteres	det,	hvor	den	skal	stå.	(NPT	Centret)	
Lene	om	Stenbjerg:	9194	plus	12.	Vi	runder	9200	registrerede	bøger.	Flot,	når	vi	mangler	
april	og	maj.	(Normalt	12.000	om	året).	Afslutning	i	pandekagehjørnet.	Status.	Næste	år	skal	
ske	en	indretning.	Vagtplanen	har	stort	set	fyldt	uden	hjælp	fra	sekretariatet.		
Nationalparkcentret	(Lene):	Der	skal	være	status	2.	december.	Vagter	her	fylder	sig	også	
hurtigt.	Lægges	ud	hver	uge.	Nogenlunde	de	samme	cirka	35,	der	melder	sig.	Besøgstallet	er	
kraftigt	dalende,	efter	at	der	1.	oktober	blev	lukket	ned	på	fire	timer.	Fra	22.	december	til	og	
med	31.	januar	vil	der	være	lukket.		
Cathrine:	Overvejer	om	åbningstiden	skal	flyttes	til	kl.	11-15	af	hensyn	til	skoler	og	
institutioner.		
Jytte:	Cykelgruppen	fortsætter	næste	år.	Nye	er	med.	Vi	mødes	engang	inden	foråret	og	
planlægger.		Der	er	lavet	en	aftale	med	Peer	om	fremstilling	af	folder.		
	
7:	Nyt	fra	sekretariatet	
Cathrine:	Vi	er	ved	at	få	lavet	APV’er.	Det	vedrører	også	det	frivillige	arbejde.	Stenbjerg	har	
været	testpersoner.	Der	er	lavet	en	online-version.	Man	skal	udfylde	for	hver	gruppe,	man	er	
med	i.	Måske	en	god	idé	også	at	lave	en	for	bestyrelsen	(skræddersyet).	Skulle	vi	have	en	for	
hver	gruppe?	Hvad	mener	vi?	
Vi	responderer:	APV	for	”Gå	i	gang”	giver	ingen	mening.		
Vi	mener	ikke,	at	det	giver	mening	at	lave	en	APV	her	i	bestyrelsen.	
(Der	er	intet	krav).	
Tyskkursus:	Virkelig	stor	tilslutning.	Vistnok	35.	Fem	gange	i	år	–	og	to	opfølgninger	næste	år.	
1.	gang	er	den	23.	november.	Forslag	om	nyt	kursus	til	foråret.	
Køresedler	–	husk!	For	hele	sæsonen.	Snarest.!!!!	Skal	oprettes,	hvis	vi	ikke	har	fået	penge	før.	
(Hjemmefra	til	der	hvor	mødet	bliver	holdt).	Den	lave	takst.		
Julemesse	i	Vorupør	er	aflyst.		
Vi	er	ved	at	lave	en	ny	frivilligfolder,	der	kan	komme	med	ud	næste	år.	
Anna	og	Line	–	planlægger	tur	om	naturprojekter.		
Praktikant	resten	af	året	–	Niels	–	hjælper	med	hjemmesider.	
1.	december:	Vivi	er	ansat	til	at	afslutte	trædesten	til	naturen.	Har	erfaring	med	økonomi	og	
projekter.		
Kommunikationsstilling	kommer	fra	januar	og	tre	år	frem.	
	
	
8:	Evaluering	af	endagsudflugten.		
Cathrine:	I	må	hjertens	gerne	gøre	det	igen.	Det	giver	god	mening	i	forhold	til,	at	bestyrelsen	
er	paraplyorganisation.		
Velgennemført.	Godt	samarbejde	med	sekretariatet.		
Lisbeth:	Man	kunne	godt	have	fortalt	om	undervejs,	hvad	bestyrelsens	rolle	er	–	og	hvad	den	
laver.		
	



	
9:	Evaluering	af	”Gå	i	gang	Turene”.	
Enighed	om	at	fortsætte	som	hidtil.	Dog.	Vi	skal	tænke	os	om	med	fortællere.	Måske	skære	
ned	på	antallet	af	eksterne	fortællere.	Værdifuldt	at	bibeholde	fortælling.	Men	KORT!!!	
Vi	klør	på	med	opstramning.		
	
10:Hanstholm	Fyr,	hvad	nu.	Oplæg	ved	Jytte.	
Hvis	der	skal	ske	noget,	skal	sekretariatet	være	med.	Vi	er	to	frivillige	på	fyret.		
Cathrine:	Der	er	jo	penge.	Der	kommer	til	at	ske	noget	det	kommende	år	–	båden	skal	væk.		
3.	trædesten.	Det	kommer.	Regner	med,	at	vi	i	sekretariatet	kan	begynde	lidt	med	en	frivillig-
gruppe	i	Hanstholm.		
Sessan	vil	gerne	rekruttere	frivillige	i	Hanstholm.	Kender	interesserede.	Vil	uddele	foldere.	
Jytte	rejser	gerne	ud	til	Sessans	læseklub.	
NB:	Nationalparkens	bestyrelsesformand	Torben	Juul-Olsen	vil	gerne	høre,	hvordan	man	
skaffer	penge	til	hus	i	Klitmøller	til	skibningsbåden.	
		
11:	Næste	års	aktiviteter.	Nytårskur?	Nok	lidt	sen.	Mads	vil	fortælle	Charlotte,	at	vi	er	klar,	
hvis	….	
2	dags	Frivilligudflugt?	Vi	har	lovning	på	den.	Vi	meddeler	i	nyhedsbrevet,	at	det	bliver	til	
efteråret	(satser	vi	på).	
PR-arrangementer?	Naturmødet	i	Hirtshals.	Vi	deltager	gerne	(med	traileren).	
Generalforsamling.	Vi	regner	med	16.	marts	klokken	19	i	NP	Centret.	
Evaluering	af	dette	års	GF:		
A.	Husk	at	spørge,	om	andre	har	lyst	til	at	stille	op.		
B.	Vi	skal	være	opmærksomme	på,	at	gæste-oplægsholder	får	en	tidsramme.		
	
12:	Næste	mødedato.	19.	januar	2022.	
	
13:			Evt.	
Karsten:	Måske	mødes	i	trailergruppen	i	løbet	af	vinteren.		Peer,	Mads,	Jens	og	Karsten.	Ja.	
Finder	en	dag.		
Peer	modtager	gerne	forslag	til	nye	ture	i	”gå	i	gang”.	På	mail.	
	
For	referatet/	Lone	Lærke	


